
Bestyrelsesmøde d. 12. december 2023

Tilstede: Helle, Lone, Lene, Lieb, Beinta, Randi, Anne, Pia, Susanne, Anitta,
Carsten, Stine
Fraværende: Elevrådet, Annika
Referent: Stine
Ordstyrer: Anne

Dagsorden:

1. Velkomst og godkendelse af dagsorden
2. Velkommen til elevrådet

a. Nyt
b. Status
c. Opfølgning

3. Nyt fra
a. Forældre
b. Personale
c. Ledelse
d. Formanden

4. Spisning
5. Andst Børne- Og skolecenter - fremadrettet med ny ledelse bag roret
6. Evt.

Referat

Punkt Referat Ansvarlig

1 Elevrådet har meldt afbud, derfor refererer Helle de punkter
der her var sat på.

Vi godkender dagsordenen

2 Helle refererer:

1) De vil meget gerne have dialog og samarbejde med
forældrerådet omkring toiletterne. Det fungerer ikke
på toiletterne mere, særligt drengetoiletterne kæmper
de med. Der bruges rigtig meget papir, og de piller
folie af dørene.
Helle og Keld er ved at opdage, at det ofte sker om
eftermiddagen - og de er derfor ved at sætte låse på
toiletdørene, så de evt. kan aflåses om
eftermiddagen, for at se, om det kan afhjælpe noget.

Susanne
kontakter
toilet-



Elevrådet har haft meget fokus på at gå forbi
toiletterne i pausen, men det er ikke en særlig rar rolle
for dem at have, og derfor skal vi som personale og
bestyrelse sætte ind.

2) Der kommer en juleavis. De regner med den kommer
her i næste uge.
De går meget op i det, og er meget engagerede.

Planen er, at elevrådet skal lave opdateringer til Andst
Avisen også, så de får mere øvelse i, at lave artikler.

Kommentar fra forældre: Tak for en meget flot
ABC-News

Spørgsmål: Kan vi som forældre få lov at bidrage med
en artikel, så vi arbejder på bestyrelsens synlighed

Vi drøfter hvorvidt den skal være digital fremadrettet,
eller om vi kan lave en aftale med trykkeriet.

3) Elevrådet er meget engagerede, og de nyder
møderne og alle bidrager ind i dialogen.
Det er meget harmonisk, og de er gode for hinanden.

udvalget

Helle
forhører
sig og
melder
tilbage

3 Forældre

Forældremøde for førskolegruppen er på samme dag som
borgermøde omkring Høkeren.
Helle ændrer på datoen for førskole mødet

Spørgsmål: Der er rigtig meget sygdom i omløb - kighoste,
RS, influenza, forkølelse, corona. Kan vi gøre det mere
synligt igen, og sætte skilte op omkring brug af sprit.

Kan der overvejes en anden mulighed en fælles buffet til
julefesten i børnehaven, når der er så meget sygdom i
omløb?

- Personalet fortæller, det er en overvejelse de har gjort
sig, og de regner med, at det bliver anderledes sidste
år.

- Det er både den overvejelse, men også på grund af

Helle

Helle
snakker
med Keld



allergener eller kulturelle og religiøse forskelle.

Der har været henvendelse på baggrund af juleklippedag, af
hensyn til de børn, som ikke har mulighed for at have
bedsteforældre med.

- Det er på til personalemøde, hvor vi vil drøfte vores
muligheder omkring det.

- Generelt kigger vi på, hvornår inviterer vi nogle ind,
hvorfor og hvornår.

Forespørgsel: Tag det gerne med ind i bestyrelsesmødet, så
vi sikrer forældresamarbejdet omkring det.

Personale

Der er rigtig mange småsyge og trætte børn. Vi ringer en del
hjem, men vi gør det ikke for sjovt. Vi har brug for, at i støtter
lidt op omkring det som forældre.

Der er Lucia i morgen tidlig, og i morgen aften går børnene i
kirken. Der har været stor opbakning.

Sidste skoledag før juleferien er d. 20. december skal vi i
kirken.

Vi starter først op d. 5. januar, og den ekstra fridag skyldes
børnene, skal i skole obligatorisk i april pga. musikfestivalen.

Vi juler i børnehaven, åbner pakkekalendre, og laver julepynt
og guirlander

Der jules også i SFO’en, hvor der laves mange julegaver.
Men til næste år juleklipper vi nok en del i stedet, for det
trækker meget tid og ressourcer at få lavet gaverne.

Ledelse
Sanne er fortsat sygemeldt, og det går stille og roligt fremad.
Vi er sikre på, hun kommer tilbage.

Ida-Marie stopper til januar, hun starter på
pædagoguddannelsen til februar.

Vi har Jakob som skal på højskole efter jul, og er derfor
stoppet.



Vi har fået en ny vikar, Mike, han er Ida-Maries bror.
Det tror vi bliver godt.

Vi har ansat Alberte, som har erfaring som vikar i andre
dagtilbud.

Laura skal ud at rejse i to måneder, og stopper derfor - men
hun kommer tilbage til sommerferien.

Så har vi fået Katrine studerende i børnehaven, hun er i
tredje praktik frem til 31. maj. Hun er tilknyttet løvfrøgruppen.
Det virker også meget godt.
Mona er vejleder.

Sabine er stoppet i børnehaven.

Fremadrettet ønsker forældrene: Opslag med kort
præsentation og billede af de nye ansatte, så forældrene er
orienterede

Stillingen som pædagog i børnehaven og souschef bliver
slået op med ansættelse pr. 1. marts.

Der er MED-møde i morgen, hvor vi fastsætter rammerne for
ansættelsesudvalget til rollen som souschef.

Formand

Der er ikke noget nyt her.

Helle
sender
besked
ud,
omkring
personale
status

4 Vi spiser

5 Helle og Keld skal til møde i Hallen i morgen, sammen med
en række andre interessenter.

- Et af punkterne er solcelleparken.
- Et andet punkt er udvidelse af hallen, her er budgettet

halveret.
- Vi skal kigge fremad, og se, hvad der giver

mening for det budget vi har til rådighed. Her
skal ABC inddrages aktivt.

Vi har nogle midler stående, som skal bruges - over 100.000.
De skulle bruges nu, og på læringsmiljøer i skolen. Vi har
brugt dem til:

- 3 klassesæt af chromebooks til 1-3. klasse, det
trængte meget til opdatering.

- Vi har bestilt nye touchscreens til klasserne og en ny
ind til børnehaven



Madordning:
- Lene (konsulent) bringer det videre, at der snart skal

gang i et udvalg. Hun håber på, det sker snart. Helle
har sagt at vi i Andst er åbne for en ‘prøvehandling’
og hun har ligeledes åbnet op for delvis madordning
med ‘maddage’ og for at madordningen kan gøre sig
gældende for hele centeret, og ikke blot
børnehaven/vuggestuen.

- Helle forventer vi bliver kontaktet og madudvalget kan
komme igang.

Vejen Kommune har et nyt princip: ‘Alle børn skal kunne
lykkes i almene dagtilbud’
0-6 års området har fået en skal-opgave:

- Alt pædagogisk personale skal igennem et to-årigt
forløb med Thyra Thyre hvor vi ser på, hvordan vi
skaber fokus på at skabe et rum hvor der bl.a. er
plads til tilknytning og nærvær.

- Det hele ender ud i en bazar, hvor samtlige
institutioner har en stand med de informationer
omkring hvad de har lært og har arbejdet med.

- I det halvandet år, vil der kontinuerligt være
pædagogiske konsulenter med på vejen.

- Vi vil kigge på hvordan børnene positionerer sig i
forhold til hinanden, her ligger dannelsen, selvværd,
læringen og meget andet. Så det er grundlæggende
at børnene føler en psykologisk tryghed.

På skoledelen (skolepædagoger og lærere)
- Vi kunne vælge mellem 5 emner - vi vil have fokus på

psykologisk tryghed.
- Vi skal kigge ind på, hvad vi står på - vores vision,

mission og værdisæt. Det er sidst lavet i 2014/15. Det
skal vi have genbesøgt og genopfrisket

- Vi skal kigge på børnesynet i forhold til Vejen
Kommune, og hvordan vi ser det her.

- Psykologisk tryghed
- Deltagelsesmuligheder for alle
- Børnesyn og mindset - når vi siger det, gør vi

det så også?
- Helle skal til møde i morgen

Der kommer overensstemmelse mellem dagtilbuds- og
skoledelen, så vi sikrer den røde tråd.
Dagtilbudsdelen vil inviteres med til nogle møder på
skoledelen.

Kommentarer fra forældre: Hvordan får det liv ikke kun
blandt personalet, men også blandt forældrene?



- For os er målet ikke bazaren, målet er en værdi for os
selv. Det skal tage afsæt i vores egen praksis, og at vi
får bredt det godt ud også til forældrene her.

6 Hjemmeside + log in og log ud
Skærmene i børnehave og SFO hvor børn og forældre selv
skal ‘tjekke ind og ud’ og meddele om ferie, fridage og hvis
andre henter, driller fortsat meget. Mads (IT kontakt i
kommunen) er på det. Han arbejder også i noget med AULA.

Forespørgsel: Kan han også sætte ind i forhold til
hjemmesiden, hvor Thomas fortsat florerer, og så vi kan få
adgang og begynde at opdatere siden?

Ipads
Forespørgsel: Vi har tidligere drøftet, at der på de
nuværende ipads til tider eksisterer billeder fra andre klasser
og af andre børn. Skal vi forud for at de nye chromebooks
tages i brug, have en drøftelse af, hvordan vi gør i hht.
GDPR?

- Med Chromebooks er der en større sikkerhed.
Børnene logger ind med egen bruger, og det er i den
enkelte bruger billeder og dokumenter er gemt, og
ikke på selve tabletten. Derfor skulle der være en
større sikkerhed her.

Spørgsmål: Skal vi kigge på vores principper omkring brug
af digitale medier?

- Børne-Undervisningsministeriet kommer med nye
regler for brug af digitale medier fra 0-6 år til februar
og de forventer også det kommer på skoleområdet.

- Det vil give meget mening for os, at vente på det, og
så læne os op ad det i vores arbejde

Lieb
forhører
sig hos
Mads


